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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szalay-Bobrovniczky Kristóf, honvédelmi miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen jogszabály és milyen indokok alapján hozta 
nyilvánosságra a Magyar Honvédség egy katonájának a nevét, rendfokozatát és a csádi 
misszióban betöltött szerepét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Ön 2024. január 25-én egy interjúban arról tájékoztatta a magyar közvéleményt, hogy a Magyar
Honvédség egyik - a magyar adófizetők pénzén a brit királyi Sandhurst Katonai Akadémiát elvégző
- katonáját a miniszteri kabinetbe vezényelték, ahol „a csádi misszió előkészítésében vesz részt, más
katonai és civil elöljárókkal együttműködve.” Ön megnevezte a személyt és rendfokozatát is.

2024.  január  26-án  a  Direkt36  részletes  cikkben  mutatta  be  a  csádi  misszióval  kapcsolatos
furcsaságokat. Különösen az szembetűnő, hogy az ön által említett katona polgári ruhában és nem
egyenruhában vett részt több tárgyaláson is. A hivatalos fotót egyébként a Direkt36 cikke előtt az a
portál is lehozta, amelynek ön január 25-én nyilatkozott. A fotón a delegáció többi magyar, katona
tagja egyenruhát visel.

A Direkt36 cikkében látható felvételeken, ahol Szijjártó Péter külügyminiszter hivatalos látogatáson
van Csádban, ugyanez a magyar katona beazonosítható, szintén civil ruhában.

 

Kérdezem Önt:

1. Milyen jogszabály és milyen indokok alapján hozta nyilvánosságra a Magyar Honvédség egy
katonájának a nevét, rendfokozatát és a csádi misszióban betöltött szerepét?

2.  Mi  indokolta,  hogy  az  ön  által  megnevezett  katona  civil  ruhában  legyen  jelen  egy  olyan
tárgyaláson, ahol a hivatalos kép alapján a magyar delegáció többi tagja egyenruhát viselt?

3. Mi indokolta, hogy az ön által megnevezett katona tagja legyen, és civil ruhában legyen jelen



Szijjártó Péter delegációjában?

4. Nem gondolja, hogy azzal, hogy nyilvánosságra hozta a Magyar Honvédség egy katonájának a
nevét, rendfokozatát és a csádi misszióban betöltött szerepét, ön megsértette a honvédelemről és a
Magyar Honvédségről szóló 2021. évi CXL. törvény 15. §-át?

5. Igaz az, hogy Szerbiához hasonlóan Csádban is magyar honvédségi eszközöket próbálnak eladni?

 

 

Budapest, 2024. január 26.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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